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ПРЕСКЛИПИНГ 

4 октомври 2021 г., понеделник 

www.zdrave.net, 01.10.2021г. 

https://www.zdrave.net/-/n19425 

 

Рекламата на лекарства в интернет ще е само за медицински специалисти 

 

В интернет рекламата на лекарствени продукти, предназначена за медицински 

специалисти, от днес ще се извършва само при спазване на изискванията на Закона за 

лекарствените продукти в хуманната медицина и при осигуряване от страна на 

притежателя на разрешението за употреба на контрол за достъп само на медицински 

специалисти. 

Това става ясно от обнародваното в Държавен вестник изменение на Наредба № 1 от 

2012 г. за изискванията към рекламата на лекарствените продукти. 

С изменението се премахва изискването за посочване на датата на последното 

одобрение на кратката характеристика на продукта, като по този начин, според МЗ, ще 

се облекчи дейността както на притежателите на разрешение за употреба, така и на 

ИАЛ. Рекламният материал ще съдържа само актуалната информация от кратката 

характеристика на съответния лекарствен продукт. 

В мотивите към изменението от МЗ подчертават, че върху дигиталните рекламни 

материали може да се посочва интернет връзка към съответния уеб адрес, където е 

публикувана актуалната кратка характеристика на продукта, като по този начин ще се 

предостави на медицинските специалисти електронен и улеснен достъп до нейното 

пълно и актуално съдържание и така ще се предотврати изтеглянето от пазара на 

рекламни материали поради административни промени в продуктовата информация. 

 

www.bnt.bg, 01.10.2021 г. 

https://bntnews.bg/news/doc-glomb-mezhdu-3-i-5-ot-horata-ne-izgrazhdat-kachestven-

imunitet-pri-kakvato-i-da-e-vaksina-1170555news.html 

 

Доц. Гломб: Между 3 и 5% от хората не изграждат качествен имунитет при 

каквато и да е ваксина 
 

България се различава в цифрите за разболели се ваксинирани, за починали 

ваксинирани и за положителни ваксинирани. Тепърва ще се разбере каква е причината, 

това заяви в "Още от деня" вирусологът от НЦЗПБ доц. Любомира Николаева - Гломб. 

Еднодневните резултати не са тези, на чиято база трябва да стъпваме. 4-месечното 

наблюдение показва, че заразените ваксинирани са 0,7%, посочи тя. 

По думите й онова, което е известно на науката е, че от 3 до 5% от общата човешка 

популация не изгражда качествен имунитет при каквато и да е ваксина, при каквато и 

да е болест, без да има някакви имунологични отклонения от нормата. 

Доц. Любомира Николаева-Гломб беше категорична, че ваксината работи. 

По отношение на ваксината имаме данни, които са вече на 1 година и даже на повече от 

1 година и на базата на тези данни виждаме, че тя е ефективна. Ваксината, разработена 

срещу вируса от Ухан е 88% ефективна срещу Делта варианта след поставянето на 

втората й доза. Еднодозовата е с малко по-слаба ефективност, но действа и тя, отбеляза 

доц. Любомира Николаева-Гломб. 

Според вирусолога причината у нас случаите на заразени да нарастват, се крие в 

неспазването на мерките и липсата на дисциплина. 
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80% от хората прекарват инфекцията леко, но те могат да заразят някого, който да я 

прекара тежко и който дори да не я преживее, затова нека тези 80% да помислят и да 

проявят съпричастност, призова тя. 

Ваксинирайки се, ние пазим и себе си, и околните, каза в заключение доц. Гломб. 

 

www.btv.bg, 01.10.2021 г. 

https://btvnovinite.bg/svetut/balgarija-vav-fokusa-na-cnn-zaradi-malkija-broj-

vaksinirani-u-nas.html 

 

България във фокуса на CNN заради малкия брой ваксинирани у нас 

 

Медията търси причините за големите разлики в процента имунизирано 

население в страните от ЕС 

 

България във фокуса на CNN заради малкото ваксинирани срещу COVID-19. 

Американската медия търси причините за големите разлики в процента имунизирано 

население в различните държави на Европейския съюз. 

Отбелязва се, че у нас освен скептицизма към препаратите, роля играят и 

политическата нестабилност, ширещите се теории на конспирациите и цялостната 

липса на доверие в институциите. 

Общото между България и Румъния пък е големият брой медици, които не искат да се 

ваксинират. 

По-глобалният анализ прави връзка между настоящата ситуация и историческото 

минало - оказва се, че гражданите на почти всички държави, живели в комунизъм, не 

вярват на здравните си системи, а оттам – и на ваксините. 

 

www.nova.bg, 01.10.2021 г. 

https://nova.bg/news/view/2021/10/01/341535/ 

 

До 2 години затвор за търговия с COVID сертификати 

 

Хората с фалшиви сертификати могат да бъдат съдени и за всеки отделен път, 

когато използват документа 

 

Между 150 и 300 лева за фалшив COVID сертификат за ваксинация. Толкова се 

предлага на лекари, за да издадат невалиден документ. Търговия със сертификати има и 

в интернет, показва проверка на NOVA. Адвокати предупредиха, че законът предвижда 

лишаване от свобода, ако престъплението бъде доказано. 

С експерти по киберсигурност екип на NOVA провери има ли пазар за сертификати и в 

т.нар „тъмен интернет”. Обявите се оказват стотици. „Ако човек иска да злоупотреби, 

той може да го направи. Ще видите хора, които го продават, купувате си го и това е. 

Процедурата е абсолютно същата, каквато и легитимната, с изключение на самото 

ваксиниране”, каза Константин Веселинов. 

Почти сигурно е, че зад обявите стоят български хакери, казват специалистите. „Ако 

ще продава български сертификати, предполага се, че ще има връзка тук. Иначе откъде 

ще имат номерата на сертификатите и спецификациите за тях?, коментира Веселинов. 

Проследяването на „продавача" обаче може да е невъзможно, смятат експертите, тъй 

като най-вероятно той не действа на територията на България. Лекари у нас разказват, 

че в кабинетите им често влизат пациенти, готови да платят за сертификат, без да искат 

ваксина. „Почти не знам колега, който да не е бил атакуван и то ежечасно и ежедневно 
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от такива искания. Вече се появиха и лица, които обикалят от лекар на лекар и 

сравняват цени. Намерили са някаква цена и търсят по-евтина”, казва д-р Георги 

Миндов. 

Цените, за които е чувал от пациентите започват от 100 и стигат до над 300 лева. 

„Повечето хора имат някакво обяснение защо не се ваксинират. Никой не е казал „аз 

съм антиваксър”. Казват, че имат някакво заболяване, преболедували са, имат антитела 

– изтъква се някаква причина”, добавя Миндов. 

Здравните власти вече проверяват сигнали за лекари, имунизирали много хора от 

различни краища на страната. „Имаше съобщение съвсем скоро от една РЗИ, че виждат 

човек, който прави голям брой ваксинации. Когато проверихме списъка му се оказа, че 

има хора от Благоевград, Несебър, Елхово и къде ли не. Не е невъзможно по някаква 

причина да са били там, но е малко странно”, заяви доц. Ангел Кунчев. 

И все пак - дали наистина е поставена ваксина, нямало как да се докаже медицински, 

защото при някои хора препаратите не изграждат антитела в организма, допълва 

Кунчев. „Всеки един такъв случай ще се оправдае в съда, че той е точно от тези”, смята 

той. 

Адвокати също признават, че доказването на измамата ще е трудно, тъй като 

сертификатите се издават от единен портал. „На практика лекарят просто въвежда една 

информация в системата и тя автоматично издава сертификат, т.е. в случая е налице 

снабдяване с лъжливо свидетелство за здравословното състояние”, посочва Силвия 

Петкова. 

За това законът предвижда затвор до 2 години, но не и отнемане на лекарски права. 

Затвор грози и получилите документа. Хората с фалшиви сертификати обаче могат да 

бъдат съдени и за всеки отделен път, когато използват документа. „Например при 

преминаване на граница с цел да не бъдат поставени под някакви ограничителни мерки 

като карантина се предвижда отново същото наказание – до две години или пробация”, 

казва  Силвия Петкова. 

 

www.dnes.bg, 01.10.2021г.  

https://www.dnes.bg/koronavirus/2021/10/01/lekar-ne-bih-vaksiniral-pacienti-s-vaksina-

s-iztekyl-srok.505580 

 

Лекар: Не бих ваксинирал пациенти с ваксина с изтекъл срок! 

 

Идеята на МЗ е да го удължат с 3 месеца, а дали няма да има още по-голям отлив? 

 

Може ли удължаването на срока на ваксините срещу COVID-19 да откаже още повече 

хора да се имунизират? 

"За първи път в практиката си ставам свидетел на такова нещо – да се удължи срок на 

годност на ваксините. По тази логика при деца, ако изтича срок на годност на 

ваксините, защо не се удължава срокът и да се прилагат безопасно? Аз лично тези 

флакони няма да ги приложа на своите пациенти, дори да ми се молят" категорично 

заяви пред БНР общопрактикуващият лекар и педиатър д-р Мирослав Спасов. 

Той обясни, че като лекар прилагането на подобни препарати го притеснява с оглед на 

бъдещи нежелани реакции. 

От РЗИ – София са обяснили на общопрактикуващия лекар, че чакат инструкции от 

Министерството на здравеопазването за евентуално удължаване на срока на годност за 

3 месеца. 

"Мен това лично като лекар ме притеснява. Хората, които бяха планирани за втора 

игла, ги върнах, защото чакам официално становище. 

http://www.dnes.bg/
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Медикът е отправил официално питане до компанията производител – "Пфайзер" и 

очаква отговор, като уточни, че би го считал за по-меродавен от разпореждане 

официалните институции, "защото в крайна сметка става дума за лекарство". 

Д-р Мирослав Спасов коментира и т.нар. фалшиви сертификати: "Имаме ли такива 

данни регистрирани? Хванат ли е фалшив сертификат? Доказано ли е че лекар и 

пациент са участвали в такава схема? Докато няма официална информация, докато 

няма реакция от властите, всичко останало остава в сферата на приказките и догадките. 

От началото на пандемията какви ли не чухме." 

"Във ваксинационните пунктове се минава към една масовка и не се отделя внимание 

на детайла, а се отмята имунизацията и това крие рискове", посочи още Спасов по 

повод опасенията на хората от странични реакции от ваксините. 

"Българският гражданин няма доверие на официалната медицина, няма доверие на 

лекарите", смята той. 

Процентът на обхват на имунизацията срещу COVID при пациентите си над 12-години 

д-р Спасов определи като "изключително малък". "Не повече от 12 са. Имам 

имунизирани и няколко бременни – 6-7, при тях всичко е наред." 

Според педиатъра, не децата са виновните при разпространение на COVID-19 ,а 

възрастните, които не спазват противоепидемичните мерки и не желаят да се 

имунизират. 

В неговата практика няма деца, които да са постъпили в болница с диагноза 

коронавирус. Има две карантинирани деца, „които го карат леко. Нежеланието на 

родителите на децата на бъде провеждан PCR тест е основен проблем на лечението в 

детска възраст, отбеляза педиатърът. 

Д-р Спасов допълни, че е важно при лечение да не се иска съвет от комшията или 

някой вече преболедувал, както и да не се посяга така лесно към антибиотиците. 

 

www.cross.bg , 03.10.2021 г.  

https://www.cross.bg/vaksina-chorbanov-vaksinata-1673487.html 

 

Проф. Андрей Чорбанов показа прототипа на българската ваксина срещу КОВИД 

 

Проф. Андрей Чорбанов показа прототипа на българската ваксина срещу КОВИД  

/КРОСС/ Имунологът проф. Андрей Чорбанов от БАН показа прототипа на българска 

ваксина срещу коронавирусна инфекция. 

Ако всичко е успешно ваксината иначе може да излезе скоро, каза професорът пред 

Нова телевизия. По думите му предстои българската ваксина да бъде тествана и върху 

хора, но от БАН не могат да направят това. Затова сега се търси фирма изпълнител, 

която да тества и евентуално произвежда ваксината . „Възможно в най-скоро се 

надявам една имаме на пазара реализиран български продукт под формата на ваксина", 

коментира имунологът. 

Проф. Чорбанов каза само, че засега има интерес от фирми извън България и извън ЕС- 

готови да инвестират. Той уточни само, е едната е от Близкия изток, а другата от по-

далечния изток. „Ако България беше решила да се възползва, ние бяхме решили да го 

подарим на страната, ако български фирма ги произвежда", коментира проф. Чорбанов. 

От МЗ не отговорили дали може страната ни и „Булбио" да поеме такъв ангажимент. 

Според проф. Пенка Петрова от БАН обаче явно няма доверие в качеството на този 

научен продукт. По думите й дори след тестването продуктът ако се окаже успешен, 

той може да се окаже скъп. 

Илиян Манойлев от екипът учени, разработили ваксината обясни, че досега реално е 

минала по-дългата научна част и остава по-кратката, но по- съществена част. 

http://www.cross.bg/
https://www.cross.bg/vaksina-chorbanov-vaksinata-1673487.html


Page | 5 

5 

www.chernomore.bg , 03.10.2021 г.  

https://www.chernomore.bg/a/75-zdrave/230090-sazdadoha-hapcheta-protiv-covid-19 

 

Създадоха хапчета против COVID-19 

 

Намаляват риска от хоспитализация с 50% 

 

Нов пробив в борбата с пандемията в Съединените щати. Клинични изпитания на 

експеримантално противовирусно хапче за Ковид-19 показват, че намалява риска от 

хоспитализация с 50%. Производителите ще кандидатстват за разрешение за спешна 

употреба. 

Ключов за борбата с Ковид-19 - така специалисти определят експерименталния 

антивирусен препарат "Молнупиравир". Лечението с него е лесно - 2 таблетки през 12 

часа в продължение на 5 дни, обяснява д-р Румен Хичев, който е част от американския 

кризисния щаб за Ковид-19. 

"Това лекарство нанася целенасочени, образно казано, печатни грешки, при 

копирането, с което резултатът е производството на неизползваеми протеини за 

вируса", каза той. 

Междинните клинични изпитвания показват, че лекарството намалява риска от 

хоспитализация или смърт с 50%, но има уловка - трябва да се приеме рано, след като 

симптомите се проявят, за да има ефект. 

"Нито един смъртен случай в групата, получила лекарството, такива е имало при 

другата група. Анализът е направен на 775 пациенти с Ковид-19, при които имало поне 

един рисков фактор от тежко преболедуване", допълни д-р Хичев. 

При изпитанията не са регистрирани сериозни странични ефект. Резултатите са дали 

основание на компанията да кандидатства за спешно одобрение на медикамента от 

американската Агенция за контрол на храните и лекарствата. 

Вижте повече в репортажа на Bulgaria ON AIR 

 

www.skener.news, 03.10.2021 г.  

http://skener.news/2021/10/03/молнупиравир-новата-надежда-за-ефика/ 

 

Молнупиравир – новата надежда за ефикасно хапче срещу COVID 

 

Експерименталният антивирусен препарат е за домашно лечение и намалява 

хоспитализациите с 50 %, както и смъртните случаи 

 

Нов пробив в борбата с пандемията – така специалисти определят експерименталния 

антивирусен препарат Молнупиравир. Клинични изпитания на противовирусното хапче 

срещу COVID-19 за домашно лечение показват, че то намалява риска от 

хоспитализация с 50%. Това пък дава основания на производителите Merck (MSD 

извън) и Ridgebag Biotherapeutics да кандидатстват пред Американската агенция по 

храните и лекарствата за разрешение за спешна употреба. 

Лечението медикамента е лесно – 2 таблетки през 12 часа в продължение на 5 дни, 

посочи д-р Румен Хичев, който е част от американския кризисния щаб за борба с 

COVID-19. „Това лекарство нанася целенасочени, образно казано, печатни грешки, при 

копирането, с което резултатът е производството на неизползваеми протеини за вируса 

и спирането на репликациите в организма“, обясни той, цитиран от bgonair.bg. 

Междинните клинични изпитвания показват, че Молнупиравир намалява риска от 

хоспитализация или смърт с 50%, но има уловка – трябва да се приеме рано, след като 

http://www.chernomore.bg/
https://www.chernomore.bg/a/75-zdrave/230090-sazdadoha-hapcheta-protiv-covid-19
http://www.skener.news/
http://skener.news/2021/10/03/молнупиравир-новата-надежда-за-ефика/
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симптомите се проявят, за да има ефект. Това прави медикамента много подобен на 

един от малкото ефективни препарати срещу грип – Тамифлу. 

„Няма регистриран нито един смъртен случай в групата, получила лекарството, 8 

такива обаче е имало при другата група. Анализът е направен на 800 пациенти с 

COVID-19, при които е имало поне един рисков фактор от тежко преболедуване“, 

допълни д-р Хичев. Доброволците са приемали хапчето след като са се заразили с 

коронавируса, като само 7 от тях са приети в болница. В групата, приемала плацебо, 

хоспитализирани са били 14 души. Освен това при изпитанията не са регистрирани 

сериозни странични ефект. 

 

 
04.10.2021 г., с.5 
 

За 11-път събираме на дискусия българските медици 

 

Утре - как ще живеем в дългия COVID 

 

Министър Кацаров и директори на най-големите болници ще пишат рецептата как 

здравната система в България да се справи с новите предизвикателства в пандемията 

Как ще се справи българското здравеопазване с новите вълни от COVID, със страха на 

българина от последиците на болестта и с отказа масово да се ваксинира в глобалната 

пандемия? 

Защо „дългият постковид е най-голямото предизвикателство пред здравните системи“? 

Как държавата може да помогне в ситуацията, когато разходите на осигурителната 

система растат заради мащаба на заразата и разнообразните прояви на вируса? 

Отговори на тези въпроси ще потърси „24 часа“ с министъра на здравеопазването д-р 

Стойчо Кацаров, ректора на Медицинския университет в София акад. Лъчезар Трайков, 

Михаил Околийски - експерт в Офиса на Световната здравна организация в България, 

шефа на НЗОК Петко Салчев, главния санитарен инспектор д-р Ангел Кунчев, 

известния вирусолог проф. Радка Аргирова, проф. Ива Христова, директор на НЦЗПБ. 

За първи път своята визия за борбата с COVID ще споделят и новите директори на 

УМБАЛСМ „Н. И. Пирогов“ и на Университетска болница „Александровска“ - проф. 

Иван Поромански и д-р Атанас Атанасов. 

По време на дискусията ще бъде представено и последното издание на алманаха 

„Лекарите, на които вярваме“. 

Тази година освен имената и контактите на най-изявените медицински специалисти у 

нас ще проследите всичко за всички изяви на т.нар. дълъг постковид в различните 

сфери на медицината. 

От една страна, твърде много хора страдат от дългия постковид, а от друга - вирусът 

продължава да изненадва и с ефекти върху човешките системи и органи. 

Изданието е уникално, защото се опитва да събере на едно място всичко важно именно 

за следващия ден. В него са разказани безспорни медицински факти на професионален 

медицински език,но и разбираемо за читателите. 

Лигата на „Лекарите, на които вярваме“, бе създадена от „24 часа“ през 2011 г. като 

проект за медиците, ползващи се с най-голямо доверие на пациентите в България. 

Само те номинират и съставят този списък, който през 2021 г. включва 680 лекари от 

цялата страна. 

Дискусията може да бъде проследена на живо на 5 октомври (вторник) от 11 часа на 

сайта на „24 часа“, както и на нашата фейсбук страница. 

 


